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Zápis z 351. zasedání konaného dne 11. února 2025 
 

Členové senátu a přítomní hosté  

Přítomni senátoři Dr. Adamová, Doc. Baran, Dr. Chmielová (online), Dr. Horsáková, Dr. 
Kamrádová, Dr. Koštuříková (online), Dr. Novotná, Dr. Stoklasa (oml.), Dr. 
Szarowská (online), Dr. Vojtal, Bc. Horáková, N. Kočí (online), K. Lezová 
(online), S. Macková (online), Mgr. Pecinová, A. Střížová, DiS., T. Velčovská   

Omluveni/neomluveni 
senátoři 

Dr. Kocourková (oml.), Dr. Skalná (oml.), Dr. Vomlela (oml.), G. Baranová 
(oml.), Ing. Foltisová (oml.), Bc. Pohlodko (oml.), Bc. Stanovský (oml.) 

Hosté Doc. Gongol, Dr. Matula, Doc. Palečková, Prof. Stavárek, Doc. Weiss 

  
Program jednání: 

1. Projednání programu jednání 
 

2. Personální záležitosti 
a) Návrh na jmenování prorektorky pro vědu a zahraniční styky 

 
3. Různé 

 

Ad 1) Projednání programu jednání 
 
Kamrádová: Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Sdělila, že je přítomno 10 členů senátu 
prezenčně a 7 senátorů online. Prohlásila senát za usnášeníschopný. Požádala o případné návrhy  
na změnu programu. Nikdo neměl žádné připomínky. 
 
Návrh usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program 351.  zasedání AS 
SU 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Ad 2) Personální záležitosti 
 

a) Návrh na jmenování prorektorky pro věu a zahraniční styky 
 
Rektor: Konstatoval, že po změnách ve vedení v loňském roce doufal, že se situaci povede 
stabilizovat, nicméně bohužel na začátku roku pan prof. Stavárek oznámil, že ze zdravotních důvodů 
hodlá rezignovat na funkci prorektora. Sdělil, že se jednalo o možném násupci a protože prof. Stavárek 
byl jediným zástupcem za Karvinou, tak došel k závěru, že nejlepší kandidátkou bude proděkanka pro 
vědu a výzkum Doc. Palečková. Domluvili se na nástupu od 1.3.2025. Prof. Stavárek rezignoval také 



                   AKADEMICKÝ SENÁT  
 SLEZSKÉ UNIVERZITY V OPAVĚ 

 Na Rybníčku 1, 746 01 Opava 
 

na své členství v Radě  pro vnitřní hodnocení, kde  by ho paní docentka mohla nahradit v roli 
koordinátorky pro kvalitu.  
 
Diskuze: 
 
Nikdo neměl žádné připomínky ani dotazy. 
 
Návrh usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí návrh na jmenování 
prorektorky pro vědu a zahraniční styky 
 
Pro:    Proti:    Zdrželi se: 
17    0    0 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
Rektor: Doplnil, že s odstoupením prof. Stavárka je spojena ještě jedna záležitost, a to funkce 
statutárního zástupce, kterou bude od 1.3.2025 vykonávat prorektor dr. Matula. Již nyní rektora 
zastupuje na některých akcích,  a jelikož je dr. Matula z Opavy, je to v mnoha věcech operativnější. 
 
 
Ad 3) Různé 
 

a)  
 
Kamrádová: Sdělila, že pan prorektor Matula požádal, aby mohl vystoupit a předala mu slovo. 
 
Matula: Informoval, že by měl dva body, které by chtěl sdělit. Prvním bodem je prosba o vyplnění 
dotazníku, který byl včera rozeslán. Jedná se o dotazník ministerstva práce a sociálních věcí, jehož 
vyplnění a jeho 30% návratnost povede k naplnění kritérií pro možnost se ucházet o projekt v rámci 
OP Zaměstnanost plus, který je zaměřen na slaďování rodinného a pracovního života. Dotazník je 
velice podobný dotazníku, který byl interně zpracován již v červnu loňského roku. Ptal se, zda by bylo 
možné výsledky využít, ale nebylo to možné. Proto apeluje na znovu vyplnění. 
Druhým bodem je již v minulém roce avizovaná příprava Strategického záměru SU 26+. Důvodů pro 
aktualizaci dokumentu je několik. Jedním z nich je, že stávající je vyčerpán, řada cílů je již naplněna, 
některé cíle se překrývají, některé jsou moc obecné. Všichni cítí tlak ze strany změn ve vzdělávání či 
legislativy. Rádi by, aby tento dokument nebyl jen dokumentem vedení, ale dokumentem všech 
dotčených skupin, které na univerzitě působí, ať už to jsou studenti, akademici, neakademici apod. 
Rádi by v něm odráželi, že na univerzitě se vytváří prostředí pro růst a inovace.  Požádal senátory o 
zapojení do tvorby strategického záměru, kdy je na přelomu února a března osloví ještě jedním 
dotazníkem, který bude jakýmsi způsobem mapovat to, co se povedlo v uplynulých pěti letech. 
Konstatoval, že se dohodne s předsedou strategické komise, ať zpřístupní materiály, které mohou být 
dále poskytnuty. 
 
Rektor: Doplnil, že na akademickém dni byla zmíněna tři vlajková témata, kterých by se chtěli držet a 
byl by rád, aby to nebyla strategie vedení univerzity, ale strategie všech, aby bylo vidět odkud kam 
směřujeme a jak obrovskou příležitostí je se propojit. Na příštích jednáních AS SU bude informovat o 
průběžném vývoji. Konstatoval, že má připravenu prezentaci, kterou přepošle všem členům AS SU. 
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b)  
 
Kamrádová: Konstatovala, že ještě dnes probíhala velmi aktivní jednání Dr. Szarowské v Karviné 
ohledně možnosti zasedání. První možné zasedání bude v břzenu. Bylo tedy dohodnuto, že březnové a 
květnové zasedání proběhne v Karviné, dubnové a červnové v Opavě. O dopravě do Karviné budou 
senátoři informováni. 
 
Szarowská: Doplnila, že v termínu konání AS SU 11. 3.  se od 15 hodin konají na OPF tři zajímavé 
přednáškyi v rámci celostátního akce Týden mozku, na které srdečně všechny senátory pozvala. 
Podrobné informace jsou v kalendáři akcí na webu SU. 
 

c)  
Koštuříková: Konstatovala, že první poznámku má k podkladům personálního charakteru, 
jaké jsme obdrželi před dnešním zasedáním. Na zářijovém zasedání bylo dohodnuto, že 
materiály, které se budou týkat personálních záležitostí nebudou zveřejňovány na intranetu 
SU, ale budou sdíleny senátorům pouze přes Teams v samostatné složce. Požádala proto o 
vytvoření samostatné složky pro tento druh podkladových materiálů, jelikož v rámci GDPR 
toto není možné zveřejňovat. Byla tímto tato zásada porušena a byla také porušena již na 
minulém zasedání, kdy byl také zveřejněn životopis.  

  
Kamrádová: Vznesla dotaz, zdali jsou tím myšleny pouze personální záležitosti. V MS Teams 
tedy bude vytvořena složka pro materiály, které nemají být zveřejňovány. 
 
Na základě dotazu dr. Košťuříkové ohledně podkladů personálního charakteru byla oslovena 
Mgr. Březinová a požádána o správný výklad. Její odpověď byla následující. „Vzhledem k 
tomu, že prorektoři jsou veřejně činné osoby a jejich životopisné materiály lze dohledat i na 
veřejně přístupném webu univerzity nebo součásti, příp. v jiných zdrojích v souvislosti s jejich 
tvůrčí činností, nespatřuji žádný zásadní zásah do osobních údajů budoucího prorektora, 
pokud byl jeho životopis zpřístupněn akademické obci univerzity“.  
 
Vzhledem k dotazu dr. Košťuříkové a vyjádření Mgr. Březinové, se budou sporné materiály ke 
zveřejnění konzultovat s univerzitní právničkou. 

 
Koštuříková: Druhým bodem je zasílání materiálů na AS SU, kdy podle Jednacího řádu AS 
SU má předkladatel povinnost předložit podkladové materiály nejpozději 10 kalendářních dnů 
před zasedáním AS, a tyto se pak senátorům zpřístupňují bezodkladně pomocí elektronické 
pošty nebo také zasílají v tištěné podobě společně s pozvánkou. Materiály obdržela ne sedm 
dní, ale šest dní před zasedáním. Domnívá se, že by měly být bezodkladně umísťovány 
ideálně opět do složky na Teams. Nejpozději 7 kalendářních dnů před zasedáním pak má být 
umožněn dálkový přístup k zákonem stanoveným podkladovým materiálům celé akademické 
obci. 

 
Koštuříková: Konstatovala, že zápisy jsou zveřejňovány do 10 dnů od zasedání. Prosincový 
zápis byl zveřejněn až 5. února, a chybí v něm diskuse o Vnitřním mzdovém předpise spolu 
s informací, že dokument byl nakonec stažen z jednání. 
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Kamrádová: Konstatovala, že podepsaný zápis je v pořádku, a diskuze v něm je obsažena, 
bude prověřeno. 

 
Koštuříková: Poslední bod, který zmínila, byla schůzka k nastavování tarifů v rámci změny 
Vnitřního mzdového předpisu s vedoucími součástmi. Na lednovém zasedání bylo řečeno, že 
se předsedkyně senátu s panem rektorem dohodla, že pozvou na zasedání senátu vedoucí 
součástí, aby se mohlo diskutovat o navýšení tarifů. A že předsedkyně ekonomické komise 
dohodne detaily této schůzky. Vznesla proto dotaz, jaký formát by tedy tato schůzka měla mít, 
jestli proběhne v rámci nějakého mimořádného zasedání AS SU, či má jít o jiný formát a jaký. 
Dále pak o čem by se mělo diskutovat, kdo by na schůzku měl být pozván a v jakém termínu 
by se měla schůzka uskutečnit. Samozřejmě počítá s pozváním paní kvestorky a pana rektora. 

 
Kamrádová: Konstatovala, že daného jednání byla přítomna nejen ekonomická komise a  
vyplynulo z něj, že je to velice složité téma  a nikdo není schopen rozhodnout, jestli je to 
správně nebo ne. Všechny součásti jsou informovány o tom, zda a jaké dopady bude tento 
mzdový předpis mít a o případném nezávazném jednání s tajemníky případně děkany. Myslí 
si, že by to mělo být v rámci ekonomické komise, která by si měla poslechnout názory vedení 
jednotlivých fakult, aby zamezili podezřením, které by mohly vyplynout z těch jednání. Není 
problém mít online schůzku, informovat či oslovit ostatní členy senátu, kteří by se té schůzky 
chtěli zúčastnit a koho pozvat, k tomu se mohou vyjádřit i ostatní členové, kteří by se chtěli 
zúčastnit. 
 
Rektor: Konstatoval, že na minulém kolegiu bylo řečeno,  že jsou připraveni se tohoto jednání 
zúčastnit, a informace na vedení určitě proběhla. 
  
Kamrádová: Doplnila, že určitě není závazné, pokud se komise nechce nějakého jednání 
účastnit. Reagovala pouze na návrh, který z  daných jednání vzešel. 
  
Szarowská: Doplnila, že opravdu návrh na schůzku vzešel na lednové schůzce s paní 
kvestorkou, a to proto, že jsme nebyli schopni se sjednotit na názoru. Proto vzešla myšlenka 
se sejít  s vedoucími součástí a vyjasnit si to. Konstatovala, že tabulky se mzdovými tarify by 
měly být dle jejího názoru věcně a odpovědnostně vzájemně sladěné. Na tom jsme se nemohli 
shodnout, a to by také mělo být předmětem jednání. 
  
Koštuříková: Uvedla, že se nebrání a souhlasí s tím, aby se schůzka uskutečnila pod vedením 
Ekonomické komise AS. Zajistí tedy pozvání pana rektora, paní kvestorky, vedoucích všech 
součástí spolu s tajemníky fakult, jakož i členů senátu. Bude se jednat o neformální setkání, 
kde bude prodiskutována problematika mzdových tarifů, případně dalších skutečností s tím 
souvisejících.  
 
 
 
 
Příští zasedání Akademického senátu Slezské univerzity v Opavě se bude konat 11.  března 2025 
ve 13:00 hodin v Karviné. 
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Zapsala:  Zuzana Moravcová 
Viděl:   Aneta Střížová, DiS. 
  předsedkyně SK AS SU 
Schválil:    Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

předsedkyně AS SU  
Ing. Irena Szarowská, Ph.D. MPA 
místopředsedkyně AS SU 
PhDr. Diana Adamová, Ph.D. 
tajemnice AS SU 
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U S N E S E N Í 
 

z 351. zasedání AS SU 
konaného dne 11. 2. 2025 

 
Usnesení 1: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě schvaluje program  
351. zasedání Akademického senátu v Opavě 
Usnesení 2: Akademický senát Slezské univerzity v Opavě bere na vědomí návrh na jmenování 
prorektorky pro Vědu a zahraniční styky 
 
 
 
 
 
 
 

 
                                                                                        Ing. Lucie Kamrádová, Ph.D. 

  předsedkyně AS SU 
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